

通識教育中心【跨域興學習】活動須知

General Education Center【Cross-Field Project】Instructions

一、活動目的：

為培養學生問題解決能力，建立主動學習的態度，通識教育中心特規畫「跨域興學習」通識課程，由學生提出學習計畫，不限專業學術領域，亦可規劃自助旅行、遊學、壯遊、公益服務等生活體驗，藉以啟發學生專題與創意結合的執行能力，拓展人生視野。

1. Purpose of the Activity:

In order to cultivate students' problem-solving skills and establish an active learning attitude, General Education Center plans the "Cross-Field Project" course. Students propose study plans, not limited to professional academic fields. Life experiences can also be planned such as self-guided travel, study tours, grand tours, and public welfare services. They can inspire students' creativity and expand their life horizons.

二、申請對象：

限本校大學部學生，以個人申請為原則，如計畫內容宜由小組完成者，得以小組為單位進行申請，並須指定小組長，負責與通識教育中心的聯絡事宜。

2. Applicant Qualifications:

It is limited to undergraduate students of our school. Individual application is the principle. If the project content should be completed by a group, you can apply as a group and a group leader must be designated to be responsible for liaison with the General Education Center.

三、活動時程：

不限制修習時程及場域，請自行規劃，可分次或跨學期完成。

3. Activity Schedule:

There is no limit to the practice schedule and venue. Please plan it yourself. It can be completed in several times or across semesters.

四、申請期限：隨時受理。

4. Application Deadline: Accepted at any time.

五、申請方式：

將申請表電子檔寄至 cah@nchu.edu.tw，主旨請註明「申請跨域興學習－姓名+學號」，隨到隨審，審查結果將於一週內以 e-mail 通知。申請表請至通識教育中心網頁「表格下載／學生表單」處下載。

5. How to apply:

Send the electronic file of the application form to cah@nchu.edu.tw. Please indicate "Application for Cross-Field Project - name and student number" in the subject line. The review results will be notified by e-mail within one week. Please go to the General Education Center website "Forms / For Students" section to download the application form.

六、經費補助：無。

6. Subsidy: Not provided.

七、成果報告：

7. Reports:

應詳實記錄學習計畫執行過程，並於完成後**一個月內**繳交成果報告電子檔：

The learning plan should be recorded in detail and the electronic reports should be submitted within one month after completion:

(一) 成果影片 3~5 分鐘，須搭配背景音樂、字幕或照片說明。

The report video is 3 to 5 minutes long and must be accompanied by background music and subtitles or photo captions.

(二) 書面報告 3000 字，內容包含動機或目的、計畫概述、活動過程、執行結果、**遭遇困難如何解決、心得（至少 1000 字，請著重於活動前後之自我成長，或小組成員互助部分）**，須搭配至少 10 張相片並適度排版。

如為小組共同書面報告，每名成員皆須撰寫 1000 字心得（總字數 1 人 3000 字、2 人共 4000 字、3 人共 5000 字）。

(1) Written report of 3000 words includes motivation or purpose, plan overview, activity process, execution results, how to solve difficulties encountered, reflection (at least 1000 words, please focus on self-growth before and after the activity, or the mutual help of crews) and attach at least 10 photos. Please arrange the layout appropriately

(2) If it is a joint written report by a group, each member must write 1000 words of reflection (a total of 3000 words for 1 person, 4000 words for 2 people, and 5000 words for 3 people).

八、學分核給：

8. Credits Awarded:

(一) 成果報告經通識教育中心審閱通過，可獲得「跨域興學習（一）」或「跨域興學習（二）」1 學分，可採計為通識**統合領域**畢業學分，成績通過以「P」呈現，不計入學期平均。

(1) After the reports are reviewed and approved by the General Education Center, each student will be awarded 1 credit of “Cross-Field Project (I)” or “Cross-Field Project (II)”, which can be counted as graduation credits in the General Education Integrated Domains. Passing grades will be marked as “P” and is not included in the semester average.

(二) 於學期**第 14 週前**完成學習計畫並繳交成果報告者，學分登錄於當學期；之後完成者，學分以登錄於次學期為原則。

(2) For those who complete the study plan and submit the reports before the 14th week of the semester, the credits will be recorded in the current semester; for those who complete the study plan after that, the credits will be recorded in the next semester.

(三) 依修課學分數核算學費者 (如：進修學士班、延畢生...) 須補繳學分費，方可獲得「跨域興學習」1 學分。

(3) Those whose tuition is calculated based on the number of course credits (such as: Extension Education Undergraduate Program, delayed graduation...) must pay the credit fee to receive 1 credit of " Cross-Field Project ".

九、服務窗口：

通識教育中心 (綜合教學大樓 Y602 室) 04-22840597

9. Contact:

General Education Center 04-22840597

(Integrated Teaching Building / Teaching Complex Building) Room Y602